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P r o t o k ó ł   Nr XXVI/2021 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 23 września 2021r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

Uczestnikom sesji dokonano pomiaru temperatury. Zabezpieczono maseczki, płyn do 

dezynfekcji rąk oraz rękawiczki. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

2) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

3) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

4) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

5) Karol Ziemba – obsługa prawna 

6) Grzegorz Patura – informatyk 

7) Anna Kowalik – obsługa Rady 

8) Grzegorz Jędrzejczyk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bliżynie 

9) Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

10) Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Odrowążku 

11) Henryk Żak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 

12) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

13) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

14) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad XXIV i XXV sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatnich sesjach. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021: 

    a/ wystąpienie Wójta Gminy, 

    b/ wystąpienia Dyrektorów Szkół, 

    c/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    d/ dyskusja, 

    e/ przyjęcie informacji. 

7. Informacja o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2021r.: 

    a/ wystąpienie Wójta Gminy, 

    b/ stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

   Gminy oraz Komisji Rewizyjnej, 

    c/ dyskusja, 

    d/ przyjęcie informacji. 

8. Ocena realizacji budżetu gminy za I półrocze 2021r.: 

    a/  informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bliżyn za I półrocze 2021r., 

    b/ informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 

        2021r., 

    c/ informacje o przebiegu wykonania planu finansowego za okres I półrocza 2021r.: 

        - Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie, 

        - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bliżynie, 

    d/ stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

   Gminy oraz Komisji Rewizyjnej, 
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    e/  dyskusja, 

    f/  przyjęcie informacji. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2021-2035, 

    b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok, 

    c) wygaszenia Uchwały Nr X/71/99 Rady Gminy w Bliżynie z dnia 23 grudnia 1999 roku  

         w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości, rolnym i leśnym,  

    d) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

         przestrzennego terenu sołectwa Bliżyn – Bliżyn 3, na obszarze gminy Bliżyn, 

    e) wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Bliżyn dla 

        zaspokojenia potrzeb mieszkańców, 

    f) ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Bliżyn oraz zasad zwrotu 

         poniesionych kosztów pogrzebu, 

    g) zapewnienia uruchomienia linii autobusowych o charakterze użyteczności publicznej na 

        terenie Gminy Bliżyn w ramach: „Funduszu rozwoju przewozów autobusowych  

        o charakterze użyteczności publicznej”. 

10. Rozpatrzenie skargi na sołtysa i radnego – podjęcie uchwał w tej sprawie. 

11. Informacje, komunikaty i oświadczenia.  

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Dwudziestą szóstą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Przewodniczący Rady poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego 

i Rady z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy 

Bliżyn są transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Poinformował dalej, że ze względu na obowiązujący stan zagrożenia epidemicznego w kraju 

dzisiejsza sesja została przygotowana z zachowaniem wszystkich środków ostrożności.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego Wójt 

Gminy pismem z dnia 16 września 2021r. wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zapewnienia uruchomienia linii autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Bliżyn w ramach: „Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej”. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekt tej uchwały rozpatrzyć w punkcie 9 lit.g). 

Ponadto Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała dwa projekty uchwał:  

1) w sprawie rozpatrzenia skargi na sołtysa sołectwa Płaczków, 

2) w sprawie rozpatrzenia skargi na radnego Rady Gminy Bliżyn, 

dlatego Przewodniczący Rady wniósł o uzupełnienie punktu 10 o podjęcie uchwał w tej 

sprawie. 

Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono do odczytanego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad 

projektu uchwały zgłoszonego przez Wójta: 

1/ za przyjęciem wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 

uchwały w sprawie zapewnienia uruchomienia linii autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej na terenie Gminy Bliżyn w ramach: „Funduszu rozwoju przewozów autobusowych 
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o charakterze użyteczności publicznej” w punkcie 9 lit. g) głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty 

przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem jego wniosku: 

Za uzupełnieniem punktu 10. Rozpatrzenie skargi na sołtysa i radnego o podjęcie uchwał w tej 

sprawie głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji łącznie  

z przyjętymi wnioskami: 

Za przyjęciem porządku obrad sesji łącznie z przyjętymi wnioskami głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad 

łącznie z przyjętymi wnioskami sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołów z obrad XXIV i XXV sesji Rady 

Przewodniczący Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXIV sesji Rady, która odbyła się w dniu 24 czerwca 2021r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XXIV sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXV sesji Rady, która odbyła się w dniu 22 lipca 2021r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XXV sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informacje o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości:  

W związku z wydaną w ostatnim czasie publikacją książkową przez stowarzyszenie 

„Uroczysko na Górną Kamienną” Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego poprosił 

Gabriela Paduszyńskiego – Prezesa Stowarzyszenia o zaprezentowanie publikacji. 

Gabriel Paduszyński stwierdził, że publikacja została wydana na przełomie miesiąca sierpnia 

i września b.r. i opisuje dwa piękne rezerwaty przyrody: Skałki Piekło Niekłańskie i Gagaty 

Sołtykowskie. Prawie gotowy materiał do wydania książki podsunął radny Mieczysław Bąk. 

Podkreślił, że wydanie publikacji było możliwe dzięki pomocy: Andrzeja Bętkowskiego – 

Marszałka Województwa Świętokrzyskiego, Doroty Łukomskiej – Burmistrz Miasta i Gminy 

Stąporków, Sławomira Nygi – Nadleśniczego Nadleśnictwa Stąporków, Jarosława Kowalczyka 

– właściciela firmy ZELKO a także swój wkład finansowy wniosło stowarzyszenie.  

Następnie Gabriel Paduszyński wspólnie z Mieczysławem Bąkiem i Moniką Gruszczyńską – 

Członkiem stowarzyszenia przekazali publikacje dla szkół w Bliżynie, Odrowążku i Sorbinie 

(Mroczków otrzymał publikację już wcześniej). 

W dalszej części Mieczysław Bąk przedstawił charakterystykę rezerwatów przyrody 

kształtujących się na przestrzeni lat. Nawiązał także do wstępu książki będącego cytatem 

nieżyjącego biskupa Chrapka „Idź przez życie tak, aby ślady twoich stóp przetrwały Cię”  

i w myśl tej zasady ślady te przetrwały bo są skamieliny na gagatach sołtykowskich po byłej 

cegielni Sołtyków. Radny nawiązał także do spraw powiatowych informując, że budżet za  

I półrocze zamknął się nadwyżką w wysokości 12 mln zł, która zapewne zostanie 

skonsumowana ponieważ za większość inwestycji wydatki będą ponoszone pod koniec roku. 

Na stronie powiatu można również znaleźć ostatnią interpelację radnego na temat kondycji 

szpitala skarżyskiego na przestrzeni ostatniego pół roku. Radny przeprosił jednocześnie, że jest 

tak mało egzemplarzy publikacji ze względu na to, że trafiła ona do głównych sponsorów. 
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Dodał, że tematyka książki dotyczy w większości Stąporkowa ale też są materiały dotyczące 

gminy Bliżyn. 

Jacek Krzepkowski pogratulował publikacji pytając jednocześnie czy nadal będzie wydawany 

kurier przez stowarzyszenie. 

Gabriel Paduszyński i Mieczysław Bąk obiecali że wrócą do tematu, jeżeli jest 

zainteresowanie społeczne. 

Krzysztof Jurek gratulując publikacji prosił o przekazanie jednego egzemplarza do 

powiatowej biblioteki pedagogicznej w Skarżysku-Kam. 

Ad. 5 

Interpelacje w formie pisemnej i ustnej złożyli radni: 

Sławomir Młodawski  
1) Zwracam się z prośbą do Pana Wójta by w porozumieniu z Dyrektorem Szkoły Podstawowej 

w Bliżynie naprawić nawierzchnię gumową na boisku wielofunkcyjnym ORLIK.  

W nawierzchni powstała duża wyrwa, w kilku miejscach są pęknięcia na szerokości boiska, nie 

mówiąc o wyblakłych liniach. Korzystanie przez młodzież szkolną z boiska w takim stanie 

może doprowadzić do kontuzji, a to wiązałoby się z odszkodowaniem ze strony szkoły. 

2) Zwracam się z prośbą o Pana Wójta  o wystąpienie z pismem do Zarządu Dróg Krajowych 

o oczyszczenie rowów przydrożnych przy drodze krajowej nr 42 na wysokości skrzyżowania  

z drogą gminną do Gostkowa i na wysokości Biedronki. Rowy uległy zamuleniu i światło 

przepływu wody w rurach jest w połowie rury, a zbliża się jesień i zima, gdzie wody będzie 

zapewne więcej. 

3) Zwracam się z prośbą do Pana Wójta w imieniu mieszkańców ul.Zgodnej posesji 1-4  

o utwardzenie drogi gminnej do w/w posesji. Powstały tam wychlapy w drodze i utrudniają 

przejście do drogi asfaltowej, szczególnie po opadach deszczu lub wczesną wiosną przy 

topniejącym śniegu. 

Szymon Mastalerz 

1) Proszę o uzupełnienie stłuczonej szyby w wiacie przystankowej w miejscowości Górki,  

o uzupełnienie której proszę od ponad 2 lat. 

2) Ze względów oszczędnościowych proszę o wyłączenie dwóch lamp oświetleniowych  

w miejscowości Kamionka, które znajdują się naprzeciwko słupów nowo wybudowanym 

oświetleniu drogowym. 

3) Proszę o przywrócenie do używalności placu zabaw w miejscu integracji w Górkach, gdyż 

obecny stan urządzeń zabawowych stwarza zagrożenie dla osób korzystających z tych 

urządzeń. 

Monika Gruszczyńska 
1) Interpelacje do Starosty Powiatu Skarżyskiego 

W imieniu mieszkańców Sołectwa Mroczków zwracam się z prośbą: 

- o zamontowanie lustra przy drodze powiatowej Mroczków-Rędocin na skrzyżowaniu z drogą 

gminną Mroczków- Kapturów, 

- o dokonanie niezbędnej naprawy poręczy przy przepuście wody pod drogą, przy chodniku 

wzdłuż drogi powiatowej Mroczków-Rędocin (okolice skrzyżowania z drogą gminną 

Mroczków-Kapturów). 

Zamontowanie lustra poprawi bezpieczeństwo osób wyjeżdżających z drogi gminnej 

Mroczków Kapturów. Naprawa poręczy wpłynie także na poprawę bezpieczeństwa. 

2) Interpelacje do Wójta Gminy 

Zgodnie z art. 24 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2020r. 

poz.713) kieruję do Pana Wójta interpelacje: 

1) W trosce o rozwój infrastruktury technicznej gminy Bliżyn a tym samym mając na uwadze 

ochronę środowiska, w nawiązaniu do wcześniejszych interpelacji radnych, zebrań wiejskich, 

informacji na stronach Urzędu Gminy odnośnie dalszej rozbudowy kanalizacji sanitarnej 
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proszę o udzielenie informacji dlaczego planowane jest w kolejnym naborze złożenie wniosku 

o dofinansowanie rozbudowy kanalizacji w miejscowościach: Górki, Płaczków, Płaczków 

Piechotne, Pięty, Sołtyków i Mroczków, natomiast planowane jest projektowanie kanalizacji  

w innych kierunkach? Czy w związku z powyższym nie istnieje zagrożenie, że Gmina nie 

otrzyma środków na żaden kierunek, ponieważ odcinek o najwyższej efektywności budowy 

kanalizacji w przeliczeniu długości sieci na liczbę mieszkańców nie będzie projektowany, 

natomiast projektowany odcinek ma mniejsze szanse na uzyskanie dofinansowania z uwagi na 

nie spełnianie podstawowych założeń? Z odpowiedzi na interpelację składaną przez grupę 

radnych tj. Jacek Krzepkowski, Monika Gruszczyńska, Genowefa Supernat, Szymon Mastalerz 

wynika iż cyt. „nie jest tajemnicą że dofinansowanie otrzymają tylko takie wnioski, które mają 

wykonany projekt i uzyskały pozwolenie na budowę lub są na ukończeniu formalności”. 

Przemawia to za koniecznością podjęcia spójnych działań tj. wytypowania odcinków 

spełniających wymagane kryteria i opracowania dla nich stosownej dokumentacji. 

2) Z uwagi na modernizację linii kolejowej nr 25, w imieniu mieszkańców Sołectwa Mroczków, 

zwracam się do Pana Wójta z prośbą o interwencję w PKP i podjęcie działań w sprawie 

konieczności budowy szlabanów na przejeździe kolejowym w Mroczkowie jak również 

doświetlenia tego miejsca. W/w przejazd jest położony na drodze powiatowej. Nie ma innej 

możliwości dojazdu zarówno do Sołectwa Mroczków jak również pozostałych miejscowości  

w Parafii Mroczków. Niestety jest to także miejsce wielu śmiertelnych wypadków. 

Zainstalowanie szlabanów jak również doświetlenie tego miejsca poprawi bezpieczeństwo 

ludzi w ruchu pieszym i kołowym. 

Genowefa Supernat 

Interpelacja do Starostwa Powiatowego w Skarżysku-Kamienna 

Proszę o zabezpieczenie wjazdu na teren byłego Zakładu Ceramiki Budowlanej w Sołtykowie. 

Prośbę swą motywuję tym, iż obecnie bez żadnych przeszkód wjeżdżają tam pojazdy z różnymi 

odpadami w tym z zużytymi oponami i często dochodzi do podpaleń. Proszę o pozytywne 

rozpatrzenie mojej prośby. 

Interpelacja do Wójta Gminy 

Proszę o zobowiązanie właścicieli działki, na której znajdują się ruiny byłego biura cegielni  

w Sołtykowie o uporządkowanie terenu, który stał się wysypiskiem śmieci. Proszę również  

o zabezpieczenie rozpadającego się budynku, gdyż stwarza on zagrożenie. 

Krzysztof Olczyk 

Na podstawie art. 24 ust.4 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu mieszkańców 

zwracam się za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Gminy do Pana Wójta z prośbą  

o przekazanie interpelacji do Starostwa Powiatowego w Skarżysku-Kamiennej w sprawie: 

1) wyrównania nawierzchni drogi powiatowej nr 0452T w miejscowości Kucębów Dolny na 

wysokości posesji 31. Poprawa stanu nawierzchni drogi przyczyni się do zapewnienia 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym pieszych i pojazdów. 

2) Wycięcia gałęzi drzew, które powodują ograniczenie widoczności w okolicy słupów 

oświetleniowych nr 4/1, 4/2, 4/3 na drodze powiatowej nr 0452T w miejscowości Kucębów 

Dolny. Poprawa efektywności oświetlenia ulicznego przyczyni się do zapewnienia 

bezpieczeństwa mieszkańców. 

3) Uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogi w okolicy wymienionych w pkt 2 słupów 

oświetleniowych. Na tym odcinku droga nie posiada nawierzchni asfaltowej. 

Na podstawie art. 24 ust.4 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu mieszkańców 

zwracam się za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Gminy do Pana Wójta z prośbą o: 

1) Wyrównanie nawierzchni drogi gminnej nr 309021 w miejscowości Kucębów Górny na 

wysokości posesji 2A. Nierówność ta powstała na skutek poprzecznego pęknięcia nawierzchni 

w miejscu gdzie znajduje się przepust wodny pod drogą. Zniwelowanie tej nierówności poprawi 

bezpieczeństwo w ruchu drogowym. 
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2) Wyposażenie w kosze na śmieci przystanków komunikacji publicznej w miejscowościach: 

Kucębów Dolny, Kucębów Górny i Nowy Odrowążek. Wykonanie wyżej wymienionego 

zadania poprawi estetykę okolicy przystanków komunikacyjnych. 

Odpowiedzi na powyższe interpelacje udzielił Wójt Gminy informując, że odnośnie naprawy  

nawierzchni na boisku ORLIK jest w kontakcie z dyrektorem szkoły i przed zimą powinno to 

zostać naprawione. Oczyszczenie rowów przydrożnych przy drodze krajowej na skrzyżowaniu 

w okolicy biedronki zostanie zgłoszone telefonicznie ponieważ może to przyspieszyć ich  

realizację bo służby drogowe dość szybko reagują na takie zgłoszenia. Utwardzenie ulicy 

Zgodnej zostanie zgłoszone do naprawy. Na dzisiejszej sesji proponowane jest dodanie 30tys. 

zł na remonty dróg dlatego takie prace, a jest ich więcej, zostaną zlecone do wykonania. 

Wstawienie szyby w wiacie przystankowej w Górkach nie jest możliwe ponieważ przystanek 

uległ zdeformowaniu po zdarzeniu drogowym. Zostanie to natomiast uzupełnione przy pomocy 

płyty poliwęglanowej. Na place zabaw zostaną zakupione nowe bądź naprawione uszkodzone 

elementy. W sprawie dalszego projektowania kanalizacji Wójt nie podejmował żadnych decyzji 

a jedynie przedstawił radnym jak wygląda sytuacja pod względem liczby mieszkańców 

przypadającej na 1 kilometr sieci. Dlatego nie rozumie jakie wątpliwości ma radna Monika 

Gruszczyńska. 

Monika Gruszczyńska wyjaśniła, że na stronie internetowej Urzędu Gminy a także  

z uzyskanej odpowiedzi na interpelację składaną przez radnych wcześniej wynika, że wnioski 

będą składane tam, gdzie będzie największa szansa uzyskania dofinansowania a projektowanie 

będzie w innych kierunkach. Dlatego radna zapytała czy ten kierunek na który będzie składany 

wniosek też będzie projektowany, ponieważ tym sposobem może zostać wykluczony  

z realizacji. 

Wójt wyjaśnił, że projektowanie można rozpocząć w kilku kierunkach jednocześnie by nie 

wprowadzać rywalizacji między radnymi a także dlatego, że prace projektowe trwać będą 

minimum dwa lata. Jest rzeczą oczywistą, że wniosek zostanie złożony dla tego terenu gdzie 

przypada największa liczba mieszkańców na kilometr sieci. Aby nie pozbawiać żadnej części 

gminy budowy kanalizacji Wójt chciałby rozpocząć projektowanie w czterech kierunkach. 

Odnośnie interpelacji radnej Supernat w sprawie uporządkowania terenu i zabezpieczenia 

budynku po dawnym biurowcu gmina wystąpi do właściciela oraz do nadzoru budowlanego, 

jeżeli stwarza to zagrożenie. Naprawy drogi w Kucębowie Dolnym wyniknęły już na zebraniu 

wiejskim i zostaną wykonane po dołożeniu środków na te cele natomiast pęknięcie nawierzchni 

zostanie sprawdzone i ocenione jakie czynności należy podjąć. Zakup koszy na przystanki na 

ogół odbywał się w ramach funduszu sołeckiego dlatego temat zostanie rozeznany jeżeli 

pojawią się oszczędności. 

W nawiązaniu do otrzymanej odpowiedzi na interpelacje Jacek Krzepkowski zwrócił się do 

Wójta aby nie były to zdawkowe i lakoniczne odpowiedzi. Ma również uwagi od innych 

radnych. Radni reprezentują mieszkańców i to w ich imieniu składają interpelacje dlatego 

oczekują wyczerpujących odpowiedzi na nie. Przytoczył odpowiedź na swoją interpelację  

w sprawie koszenia poboczy, z której wynika że po weryfikacji w terenie gdzie wykonawca był 

zobowiązany do wykoszenia pobocza w odległości 75cm od krawędzi jezdni koszenie 

miejscami dochodziło do 150cm. Tym sposobem droga powinna mieć szerokość pięciu metrów 

a nie czterech. Jeżeli natomiast taka weryfikacja miała miejsce to powinno być wyjaśnione kto 

i kiedy ją przeprowadzał. Nie ma również odpowiedzi na pismo złożone w dniu 22 lipca  

w sprawie sprawdzenia nowo wybudowanej drogi ze względu na uzupełnienie pobocza  

i pęknięcie nawierzchni. Droga jest jeszcze na gwarancji dlatego tym tematem należałoby się 

zainteresować. 

Wójt wyjaśnił, że nie miał skarg od radnych na odpowiedzi na interpelacje, jedynie 

Przewodniczący Rady uwagi zgłosił Sekretarzowi Gminy. Do wiosennego koszenia poboczy 

było sporo uwag i tam gdzie było to możliwe to wykonawca usunął usterki. Natomiast do 
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drugiego koszenia uwag nie było, jedynie wnioskowano o rozszerzenie koszenia o rowy. 

Odnośnie nowo wybudowanej drogi w końcu października ma być dokonany przegląd 

gwarancyjny, o czym Przewodniczący Rady został poinformowany. 

Jacek Krzepkowski potwierdził powyższe ale dodał, że jego wypowiedź sprowadza się do 

udzielania rzetelnych odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Krzysztof Jurek zapytał, dlaczego jako Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury nic nie 

wiedział o uwagach do budowy drogi ponieważ komisja była w terenie na objeździe i mogła to 

sprawdzić.  

Jacek Krzepkowski wyjaśnił, że nie widział potrzeby takiego informowania ponieważ w tej 

sprawie złożył interpelację, która jest publikowana na stronie urzędu. 

Ad. 6 

Informacje o działalności szkół za miniony rok szkolny 2020/2021 przedstawili kolejno 

dyrektorzy szkół: 

1) Sylwester Koziński – Szkoły Podstawowej w Mroczkowie, 

2) Grzegorz Jędrzejczyk – Szkoły Podstawowej w Bliżynie, 

3) Mirosław Owczarek – Szkoły Podstawowej w Odrowążku, 

4) Henryk Żak – Szkoły Podstawowej w Sorbinie. 

Szczegółowe informacje stanowią załączniki do protokołu. 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021 przedstawił Wójt 

Gminy. Ze względu na nietypowy rok szkolny związany z pandemią udało się pozyskać sprzęt 

w postaci laptopów do nauki zdalnej. Szczególne podziękowania Wójt skierował do Sekretarza 

Gminy i dyrektorów szkół że szybko i sprawnie pozyskano i rozdysponowano laptopy. 

Wystąpił jednak problem z internetem szczególnie w miejscowościach takich jak: Kopcie, 

Kucębów, Rędocin w związku z czym dzieci miały utrudniony dostęp do nauki zdalnej. Jest 

jednak szansa, że firma pozyska środki na rozbudowę sieci szerokopasmowej i uda się zadanie 

wykonać dzięki czemu te miejscowości otrzymają dostęp do szybkiego internetu. Biorąc pod 

uwagę wyniki egzaminu to najlepiej wypadli uczniowie ze szkoły w Mroczkowie. Wójt 

podziękował za pracę w tej trudnej sytuacji dyrektorom szkół, nauczycielom, rodzicom  a także 

wszystkim pracownikom oświaty. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja odnosząc się do realizacji zadań oświatowych 

oraz działalności szkół za miniony rok szkolny 2020/2021 których organem prowadzącym jest 

Gmina Bliżyn stwierdza, że placówki szkolne prowadzą właściwe działania dydaktyczne, 

wychowawcze i profilaktyczne. W gminie funkcjonuje również Szkoła Podstawowa  

w Sorbinie, której organem prowadzącym jest Towarzystwo Przyjaciół Ziemi nad Kuźniczką. 

Ze względu na epidemię koronawirusa z dniem 24 października na naukę zdalną przeszły klasy 

starsze tj. IV-VIII a od 9 listopada klasy młodsze I-III. Nauka stacjonarna przywrócona została 

pod koniec kwietnia dla klas młodszych a pod koniec maja dla klas starszych. Komisja 

dokonała analizy wyników egzaminu ósmoklasisty i stwierdza, że na wyróżnienie zasługuje 

Szkoła Podstawowa w Mroczkowie. Powyższe stanowisko Komisja przyjęła jednogłośnie  

(4 głosy za).  
Ponadto Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych dokonała objazdu 

placówek oświatowych pod kątem sprawdzenia stanu ich przygotowań do nowego roku 

szkolnego. Dokonała w dniu 31 sierpnia 2021r. wizytacji czterech szkół podstawowych:  

w Bliżynie, Mroczkowie, Odrowążku i Sorbinie oraz przedszkoli działających na terenie 

gminy. W wyniku wizytacji Komisja stwierdziła, że wszystkie szkoły są należycie 

przygotowane do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. W związku z utrzymującym się stanem 

epidemii i rozpoczęciem nauki stacjonarnej we wszystkich szkołach wdrożono procedury 

mające na celu zminimalizowanie zarażenia koronawirusem. Także Niepubliczne Przedszkole 

Językowe Best oraz Przedszkole Niepubliczne w Bliżynie prowadzone przez Towarzystwo 
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Przyjaciół Bliżyna są właściwie przygotowane na przyjęcie dzieci. Odnosząc się do Szkoły 

Podstawowej w Bliżynie Komisja widzi potrzebę wymiary okien: w sali gimnastycznej oraz  

w salach informatycznych. Nadmieniamy, że okna nie zostały wymienione przy prowadzonej 

termomodernizacji obiektu. Ponadto wymiany wymaga brama gospodarcza oraz rozwiązanie 

problemu odprowadzenia wody z rynny od jej strony. W Szkole Podstawowej w Odrowążku 

wymaga uzupełnienia nawierzchnia placu zabaw. 

Dyskusja  

Sławomir Młodawski zapytał o liczbę zaszczepionych uczniów w poszczególnych szkołach. 

Odpowiedzi udzielili kolejno dyrektorzy szkół: 

1) w Sorbinie – dwóch uczniów: jeden już został zaszczepiony natomiast w przypadku drugiego 

ucznia rodzice podpisali deklarację o jego zaszczepieniu, 

2) w Mroczkowie – trzech uczniów zaszczepionych i jeden chętny, 

3) w Bliżynie – trzech rodziców złożyło deklaracje o zaszczepieniu ale dyrektor nie ma wiedzy 

czy ci uczniowie zostali już zaszczepieni, 

4) w Odrowążku – dwóch uczniów zostało zaszczepionych i jeden chętny.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021 wraz 

z informacjami o działalności szkół głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad.7 

Informację o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2021 roku przedstawił Wójt Gminy. 

Przypis podatków od osób fizycznych, czyli od mieszkańców wynosił 1.116 tys.zł. Wykonanie 

za I półrocze jest wyższe niż wskaźnik upływu czasu ponieważ podatki są niskie a większość 

podatników dokonuje wpłaty za cały rok. Także zmniejszeniu uległa kwota zaległości z 85tys.zł 

na 71tys.zł i nie na skutek umorzeń lecz egzekucji. W podatku od nieruchomości od osób 

prawnych przypis stanowił kwotę 728tys.zł natomiast zaległości to kwota prawie 200tys.zł  

i dotyczy w większości jednego podatnika. Podatkiem rolnym objętych jest 7 osób prawnych 

natomiast podatkiem leśnym 5. Wpłaty z tytułu tych podatków również kształtują się na 

poziomie wskaźnika upływu czasu. W zakresie opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi nastąpiła podwyżka opłat, przyrost zadłużenia nie powiększa się znacząco ale 

zauważalna jest większa liczba podań o umorzenie. Występujące zadłużenie w opłatach za 

najem lokali dotyczy głównie osób, które nie mają dochodów. Podatkiem od środków 

transportowych objęte są 44 pojazdy. Dokonano umorzenia jednemu podatnikowi 

prowadzącemu działalność w zakresie transportu publicznego na kwotę 5.150zł. Opłaty za 

pobór wody w naszej gminie są niskie. Ze względu na brak inkasenta w terenie w dalszym ciągu 

są wystawiane faktury po uprzednim zgłoszeniu stanu wodomierza. Dochody z tytułu opłat za 

ścieki są również na poziomie wskaźnika upływu czasu. 

Stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  

przedstawiła Monika Gruszczyńska – Przewodnicząca Komisji. W wyniku analizy informacji 

o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2021r. Komisja stwierdza, że plan z tytułu podatków 

wynosił 2.124.678zł natomiast wpływy z tego tytułu za okres I półrocza wynoszą 

1.282.928,13zł  co stanowi 60,38% zakładanego planu. Wpływy z tytułu opłat za wodę oraz za 

ścieki zrealizowane są w około 43% natomiast wpływy z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami zrealizowano w 56%. Komisja widzi zagrożenie nie zbilansowania się dochodów  

z wydatkami dotyczącymi gospodarowania odpadami komunalnymi. W związku ze 

zwiększoną stawką opłaty zauważalny jest wzrost zaległości z tego tytułu, które za okres  

I półrocza wynoszą 72.322,33zł. Zaległości podatkowe są niższe o 520.065.74zł w stosunku do 

analogicznego okresu roku ubiegłego i wynoszą 2.145.836,70zł, w tym od dłużników 

alimentacyjnych wynoszą 1.944.080,43zł. Zaległości w podatkach głównie dotyczą tych 

samych podatników od kilku lat. Na bieżąco wysyłane były upomnienia w celu ściągnięcia 
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zaległości. Komisja widzi potrzebę podejmowania dalszych skutecznych działań w celu 

ściągnięcia zaległości. Poza koniecznością podejmowania tych działań Komisja nie wnosi 

uwag i pozytywnie opiniuje informację o realizacji podatków i opłat za okres I półrocza 2021r.  

(4 głosy za). 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Wiesław Gregiel – Przewodniczący Komisji. 

Komisja dokonała analizy informacji o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2021 roku  

i stwierdza, że nie przybyło nowych dłużników. Dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych 

zostały wykonane w ponad 50% tj. powyżej wskaźnika upływu czasu. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała informację o realizacji podatków i opłat za okres I półrocza 2021 roku. Wnosi  

o dalsze skuteczne działania egzekucyjne w celu ściągnięcia zaległości (4 głosy za). 

Dyskusja  

Sławomir Młodawski zapytał, czy inkasent zbierający opłaty za wodę uda się w teren, 

szczególnie do osób starszych. 

Wójt wyjaśnił, że są sygnały o osobach starszych a także występują sytuacje, gdzie od 

dłuższego czasu nie było odczytu wodomierza i tam inkasent się pojawi. Ze względu na 

pandemię i wypadek inkasenta sytuacja jeszcze się nie unormowała. Biorąc pod uwagę wpływy 

z tytułu opłat za wodę są one na właściwym poziomie a w pojedynczych przypadkach inkasent 

będzie docierał do mieszkańców. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2021r. głosowało  

14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym 

informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Przechodząc do informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bliżyn za I półrocze 2021r., 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 2021r. 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za okres I półrocza 2021r. 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bliżynie głos zabrał Wójt Gminy. Stwierdził, że dochody w I półroczu b.r. są 

wyższe od wydatków ponieważ większość płatności następuje w II półroczu. Zauważalny jest 

również fakt, że ze względu na brak imprez, festynu, naukę zdalną w szkołach, brak 

dodatkowych zajęć a także niskie oprocentowanie obligacji powstały oszczędności. Zdrożały 

jednak media, energia a także zwiększyły się koszty wykonania zadań zaplanowanych do 

realizacji w roku bieżącym i na dzisiejszej sesji braki będą uzupełniane właśnie z powstałych 

oszczędności. W jednostkach takich jak: SP ZOZ i GOK dochody zostały zrealizowane 

powyżej a wydatki poniżej wskaźnika upływu czasu. 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Bliżyn za I półrocze 2021r. odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Opinia 

ta jest pozytywna. 

Stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  

przedstawiła Monika Gruszczyńska – Przewodnicząca Komisji. Komisja odnosząc się do 

informacji o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2021r. stwierdza, że dochody budżetu 

gminy zostały wykonane w 51,52% natomiast wydatki budżetowe w 46,40% planu rocznego. 

Komisja zwraca uwagę na wzrost wydatków bieżących związanych z wyższymi opłatami za 

energię elektryczną, za gaz oraz bieżące utrzymanie infrastruktury gminnej co jest 

niepokojącym zjawiskiem bo może spowodować konieczność poszukiwania oszczędności na 

innych wydatkach. Budżet gminy za I półrocze 2021 roku po stronie wykonania zamknął się 

nadwyżką dochodów nad wydatkami w wysokości 1.316.603.38zł. W I półroczu b.r. 

wykupiono obligacje komunalne zgodnie z harmonogramem spłat w kwocie 900.000zł.  

W odniesieniu do informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej należy 

stwierdzić, że zostały zachowane wskaźniki spłaty zobowiązań określone w art.243 ustawy  
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o finansach publicznych. Z informacji przedłożonej przez SP ZOZ i GOK wynika, że wydatki 

zostały wykonane poniżej wskaźnika upływu czasu. Komisja zapoznała się również  

z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach. Komisja przyjmuje 

informacje i pozytywnie je opiniuje (4 głosy za,). 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Wiesław Gregiel – Przewodniczący Komisji. 

Komisja dokonała analizy informacji o realizacji budżetu gminy, informacji o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego Gminnego Ośrodka Kultury, Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bliżynie za okres I półrocza 2021r. przy udziale Pani Beaty Ozan – Skarbnika 

Gminy. Komisja zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  

10 września 2021r. o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bliżyn za I półrocze 2021 roku. 

Opinia ta jest pozytywna. W wyniku dokonanej analizy informacji Komisja uznała, że 

realizacja strony dochodowej jak i wydatkowej przebiegała prawidłowo. Dochody budżetu 

gminy za I półrocze 2021r. zostały wykonane w 51,52% planu natomiast wydatki w 46,40%.  

Różnica między osiągniętymi dochodami a wydatkami za I półrocze 2021r. wynosi 

1.316.603,38zł i stanowi nadwyżkę budżetową.  Należy zauważyć, że w I półroczu 2021r. 

wykupiono obligacje komunalne w kwocie 900tys.zł, co stanowi całą kwotę wynikającą  

z harmonogramu spłat na 2021 rok. Wskaźnik zadłużenia w stosunku do dochodów 

planowanych wynosi 42,73%.Komisja zwraca uwagę na wzrost wydatków bieżących w 

porównaniu z rokiem ubiegłym, w szczególności w zakresie opłat za energię elektryczną i gaz, 

bieżących remontów wodociągowych, utrzymania oczyszczalni ścieków. Biorąc pod uwagę 

powyższe fakty Komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za okres I półrocza 

2021 roku (4 głosy za). 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Bliżyn za I półrocze 2021r., 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 2021r. 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za okres I półrocza 2021r. 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bliżynie głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0,  w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Jacek Krzepkowski - 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień  

i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym Rada Gminy przyjęła zgłoszony wniosek.  

Ad. 9  

a/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

na lata 2021-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy na lata 2021-2035 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXVI/194/2021 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 

2021-2035. 
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b/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Przedstawiła również poprawkę na str.2 

uzasadnienia polegającą na wykreśleniu błędnie wpisanego zapisu o treści „zwrotu ze środków 

unijnych dotyczących zadania realizowanego w roku ubiegłym „Budowa wodociągu w m-ci 

Płaczków Piechotne” w kwocie 30.668zł.” 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawki w uzasadnieniu do 

uchwały:  

Za przyjęciem poprawki w uzasadnieniu do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok polegającej na skreśleniu na stronie 2 uzasadnienia 

zapisu „zwrotu ze środków unijnych dotyczących zadania realizowanego w roku ubiegłym 

„Budowa wodociągu w m-ci Płaczków Piechotne” w kwocie 30.668zł.” głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym poprawka została 

przyjęta przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętą poprawką do uzasadnieniu.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok 

łącznie z przyjętą poprawką do uzasadnienia głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XXVI/195/2021 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok 
łącznie z przyjętą poprawką do uzasadnienia.  

c/ 

Projekt uchwały w sprawie wygaszenia Uchwały Nr X/71/99 Rady Gminy w Bliżynie z dnia  

23 grudnia 1999 roku w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości, rolnym  

i leśnym odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wygaszenia Uchwały Nr X/71/99 Rady Gminy w Bliżynie  

z dnia 23 grudnia 1999 roku w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości, rolnym  

i leśnym głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXVI/196/2021 w sprawie wygaszenia 

Uchwały Nr X/71/99 Rady Gminy w Bliżynie z dnia 23 grudnia 1999 roku w sprawie 

zwolnienia w podatku od nieruchomości, rolnym i leśnym. 
d/ 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Bliżyn – Bliżyn 3, na obszarze gminy Bliżyn 

odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Komisje zapoznały się z załącznikiem graficznym, czyli mapą na której zaznaczono 

granice opracowania zmiany planu. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Bliżyn – Bliżyn 3, na obszarze gminy Bliżyn 
głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  
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z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXVI/197/2021 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

sołectwa Bliżyn – Bliżyn 3, na obszarze gminy Bliżyn. 
e/ 

Projekt uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na 

terenie Gminy Bliżyn dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców odczytał Michał Jędrys – 

Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja 

Jacek Krzepkowski zgłosił błąd w podstawie prawnej polegający na niewłaściwym podaniu 

pozycji publikatora ustawy o drogach publicznych. Prawidłowo powinien to być Dz.U. z 2021 

poz.1376 a nie poz.1363, która mówi o rozporządzeniu w innej sprawie. Przewodniczący dodał, 

że w tej sytuacji mamy projekt uchwały z błędem, który zostanie uchylony jeżeli  rada przyjmie 

go w tej formie. 

Z przyczyn usprawiedliwionych obrady sesji opuściła radna Monika Gruszczyńska. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie poprawienie błędnego wskazania publikatora. 

Za przyjęciem poprawki w podstawie prawnej uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowych 

przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Bliżyn dla zaspokojenia potrzeb 

mieszkańców polegającej na zmianie publikatora ustawy o drogach publicznych z „1363” na 

„1376” głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym poprawka została przyjęta przez Radę Gminy. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie z przyjętą 

poprawką. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych 

na terenie Gminy Bliżyn dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców łącznie z przyjętą poprawką 

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXVI/198/2021 w sprawie wstępnej lokalizacji 

nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Bliżyn dla zaspokojenia 

potrzeb mieszkańców łącznie z przyjętą poprawką. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Bliżyn oraz 

zasad zwrotu poniesionych kosztów pogrzebu odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja 

Jacek Krzepkowski wyraził obawy, że projekt uchwały jest niezgodny z literą prawa  

i Wojewoda może tą uchwałę uchylić. Nawiązał do wyroku NSA i stanowiska organu nadzoru 

w oparciu o które można wnioskować, że niezgodne z prawem są zapisy § 1 pkt 2, § 5 pkt 1  

i § 8 uchwały. Przewodniczący przytoczył fragmenty zawarte w wyroku gdzie stwierdzono, że 

w ocenie organu nadzoru rada gminy nie jest władna do określenia kręgu osób, którym 

przysługuje prawo pochówku jak też określić przesłanki sprawowania pogrzebu przez gminę. 

Narusza to art.10 ustawy o cmentarzach i chowaniu zmarłych. Ponadto w ocenie organu 

uchwała nie jest aktem prawa miejscowego a tym samym narusza art.13 ustawy o ogłaszaniu 

aktów prawnych. Także błędne jest zastosowanie w podstawie prawnej art.44 ustawy o pomocy 

społecznej, który nie przyznaje uprawnienia radzie gminy do rozszerzenia o zwrot kosztów 

pogrzebu. 

Aneta Smulczyńska stwierdziła, że skoro Przewodniczący Rady poddał pod wątpliwość 

podstawę prawną i zapisy uchwały to jak radni mają zagłosować i zająć stanowisko. Poprosiła 

o opinię mecenasa. 
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Karol Ziemba wyjaśnił, że nie ma jednoznacznego przepisu mówiącego o tym co jest, a co nie 

jest aktem prawa miejscowego. Nie ma jasnej normy regulującej ten temat. Głównym 

atrybutem uznania uchwały za akt prawa miejscowego jest to, kiedy dotyczy on szerszego kręgu 

osób. W tej chwili nie można jednoznacznie przesądzić jakie będzie stanowisko organu 

nadzoru. Podał przykład Rady Gminy Strzelce, która podjęła podobną uchwałę i została ona 

opublikowana w dzienniku urzędowym. 

Krzysztof Jurek dodał, że docenia zaangażowanie Przewodniczącego Rady ale uważa, że 

błędy powinny zostać wychwycone wcześniej a projekty uchwał właściwie przygotowane 

przez urzędników. 

Głos w powyższej sprawie zabrał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy, który wspólnie z Panią 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przygotowywał ten projekt uchwały. 

Głównym celem podjęcia tej uchwały było określenie sposobu przeprowadzenia pochówku 

oraz określenie górnej granicy kwoty wydatków z tym związanych.  Uchwała ta może dotyczyć 

nie tylko mieszkańców gminy. Czy uchwała zostanie opublikowana w dzienniku urzędowym 

zależy bardzo dużo od służb prawnych wojewody. Podobne uchwały są publikowane. Podał 

przykład uchwały w sprawie określenia ceny paliwa, którą rada podejmowała i rok temu organ 

nadzoru nie miał zastrzeżeń a podjęta taka sama w tym roku budzi już zastrzeżenia ze strony 

wojewody. 

Odnosząc się do powyższej dyskusji Wójt zwrócił się do Przewodniczącego Rady o poddanie 

uchwały pod głosowanie bo dalsze słuchanie pseudo bełkotu prawnego jest niezdrowe. 

Stwierdzenie, że niewłaściwe zastosowanie publikatora ustawy może być przyczyną uchylenia 

uchwały świadczy o nieznajomości prawa a wybrane i przytoczone fragmenty wyroku dotyczą 

innych uchwał. 

Jacek Krzepkowski uważa, że przepisy ustaw są jednakowe do stosowania przez wszystkie 

gminy.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Bliżyn 

oraz zasad zwrotu poniesionych kosztów pogrzebu głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 

1, głosów wstrzymujących się – 1 w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XXVI/199/2021 w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Bliżyn 

oraz zasad zwrotu poniesionych kosztów pogrzebu. 

g) 

Projekt uchwały w sprawie zapewnienia uruchomienia linii autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Bliżyn w ramach: „Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” odczytał Michał Jędrys – Sekretarz 

Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja 

Sławomir Młodawski zapytał o termin uruchomienia linii. 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy wyjaśnił, że będzie to albo 1 października albo początek 

października. Uchwała jest podejmowana w tym celu, aby można z wykonawcami zadania 

wyłonionymi w zapytaniu ofertowym podpisać umowę. Godziny kursów dostosowane są do 

sugestii mieszkańców i radnych. 

Aneta Smulczyńska zapytała Sekretarza Gminy na jaki okres zostaną podpisane umowy. 

Sekretarz wyjaśnił, że ogłoszony przez wojewodę program obowiązuje do końca bieżącego 

roku. W dniu dzisiejszym do Urzędu Gminy wpłynęło pismo o ogłoszeniu kolejnego naboru. 

Gmina złoży wniosek o przedłużenie działalności tych tras na kolejny rok 2022. Konieczna 

będzie jednak analiza funkcjonowania i obłożenia kursów by móc wyciągnąć wnioski co do 

przystąpienia i realizacji zadania w przyszłym roku. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zapewnienia uruchomienia linii autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Bliżyn w ramach: „Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XXVI/200/2021 w sprawie zapewnienia uruchomienia linii autobusowych  

o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Bliżyn w ramach: „Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej”. 

Ad.10 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na sołtysa sołectwa Płaczków odczytał Szymon 

Mastalerz - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Dyskusja – brak chętnych. 

Na sali obrad nie była obecna skarżąca. 

Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie  

z art.25a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym radny nie może brać udziału  

w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego dlatego nie 

będzie brał udziału w głosowaniu nad tymi uchwałami. Następnie przystąpił do głosowania nad 

przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na sołtysa sołectwa Płaczków głosowało 

12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XXVI/201/2021 w sprawie rozpatrzenia skargi na sołtysa 

sołectwa Płaczków. 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na radnego Rady Gminy Bliżyn odczytał 

Szymon Mastalerz - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na radnego Rady Gminy Bliżyn 
głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXVI/202/2021 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

radnego Rady Gminy Bliżyn. 
Ad.11 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Przewodniczący Rady poinformował, że Wojewoda Świętokrzyski rozstrzygnięciem 

nadzorczym z dnia 11 sierpnia 2021r. stwierdził nieważność § 5 uchwały Nr XXV/193/2021 

Rady Gminy Bliżyn z dnia 22 lipca 2021r. w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Bliżyn dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców. Według 

organu nadzoru uchwała ta wchodzi w życie z dniem podjęcia a nie jak zapisano w § 5 po 

upływie 14 dnia od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Świętokrzyskiego. Wojewoda uznał, że przedmiotowa uchwała nie jest aktem prawa 

miejscowego a zatem wyeliminowaniu z treści uchwały podlega wyłącznie jej § 5, nie zaś cała 

uchwała. Przewodniczący Rady nadmienił, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to uznaje że radni 

zgadzają się ze stanowiskiem Wojewody i otrzymanym rozstrzygnięciem nadzorczym. 

Sprzeciwu nie było. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Wójta o nie używanie takich zwrotów jak „bełkot” bo 

nie pozwoli sobie na takie uwagi, jednocześnie prosząc o terminowe przekazywanie uchwał 

radnym na etapie prac komisji. 

Krzysztof Jurek zwrócił się ponownie do radnych i sołtysów o przekazywanie przynajmniej 

symbolicznych kwot na corocznych zebraniach wiejskich dla placówek takich jak: OSP Bliżyn, 

Szkoła Podstawowa w Bliżynie, przedszkola, Gminny Ośrodek Kultury według ich potrzeb. 

Gdy na terenie danego sołectwa takie placówki i instytucje nie występują a dane sołectwo 
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obsługują jest to zasadne gdyż do tej pory było to finansowane z funduszu sołeckiego Bliżyna. 

Zwrócił się również do osób zarządzających tymi placówkami o poinformowanie rad sołeckich 

o potrzebach finansowych jednostek. Taka współpraca między sołtysami może przynieść 

efekty. 

Sławomir Młodawski podziękował za zakup sprzętu audio w postaci mikrofonów bo to 

poprawiło jakość i estetykę widoczną na kamerach. 

Grażyna Tarabasz – sołtys sołectwa Bliżyn przyłączyła się do wniosku Krzysztofa Jurka 

prosząc o wsparcie. Wniosków mieszkańców jest kilkanaście a na przykład w roku ubiegłym 

zgłoszone potrzeby przez OSP opiewały na całą kwotę funduszu sołeckiego Bliżyna, w roku 

bieżącym stanowią one 70 procent środków. Pewne sołectwa już się zadeklarowały ale jest 

prośba do pozostałych sołectw o wsparcie.  

Ad. 12 

Obrady sesji trwały od godz. 1305 do godz. 1620. 

Dwudziestą szóstą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – Przewodniczący 

Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 


